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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Kiüresedhetnek-e Magyarország egyes térségei?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A 444.hu portálon megjelent „"Üres Spanyolország" – ahová az emberek már csak temetésekre
járnak„ című cikk előre vetítheti Magyarország jövőjét:

„Az  „Üres  Spanyolország”  (España  Vacía)  kifejezés  körülbelül  hat  éve  bukkant  fel  először  a
sajtóban,  az  ország  északi  falvait  érintő  elnéptelenedésre  utal.  De  ha  Spanyolország  üres,  mi
ürítette ki? 

Az elmúlt fél évszázad során Spanyolországban a nem nagyvárosokban élő lakosság mintegy 30
százalékkal  csökkent,  mert  a  fiatalabb  generációk  olyan  tengerparti  városokba  költöztek,  mint
Barcelona, Valencia vagy a főváros, Madrid. 

A tendencia következtében az ország lakosságának körülbelül 90 százaléka az ország területének
már csak 30 százalékán él. 

A fennmaradó 70 százalékát „España Vacia” -nak, azaz „Üres Spanyolországnak” hívják - írja az
Are We Europe riportja. Az elnéptelenedésben több ezer spanyol falu érintett: elöregedő lakosság,
üres nyaralók, bezárt épületek.

Az itt lakók egyre kevésbé férnek hozzá az olyan alapvető szolgáltatásokhoz, mint az oktatás, az
egészségügy,  az  internetkapcsolat  vagy  a  banki  szolgáltatások.  Az  Are  We  Europe  által
meglátogatott  Villar del  Salzban például  csak hetente  néhányszor lehet  élelmiszert  vásárolni,  a
legközelebbi  kórház  pedig  60  kilométerre  van.  Beszámolójuk  szerint  a  koronavírus-járvány
következtében még inkább megfogyatkozott az egyébként is alacsony lakosságszám.”



 
 

A KSH adatai alapján a népesség fogyása megállíthatatlan, Budapest és Pest vármegye kivételével a
népsűrűség csökken vagy stagnál.

 

Kérdezem Önt:

Kiüresedhetnek-e Magyarország egyes térségei?

 

Budapest, 2022. augusztus 21.
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